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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr XLIX/22 

XLIX Sesja w dniu 28 kwietnia 2022  

Obrady rozpoczęto 28 kwietnia 2022 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:34 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Kawalec - Przewodniczący 

2. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. 10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło   

17. Anna Wróbel  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył Skarbnik Powiatu p. Artur Michałuszek. 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący otworzył sesję Rady powiatu Wołowskiego. Przewodniczący zarządził 

sprawdzenie kworum. 

 

Stwierdził, iż w posiedzeniu uczestniczy 16 radnych.  

 

Zwrócił się z zapytaniem do Radnych o uwagi do porządku obrad. 

 

 2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

  

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
 Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
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ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Borkowski  
 

Radni 16 głosami „za” przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 

się przyjęli proponowany porządek posiedzenia. (nieobecny p. Stanisław Borkowski). 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII oraz XLVIII sesji.  
 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie:  
Przyjęcie protokołu z XLVII sesji.  

 

Wyniki głosowania 
Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Borkowski 

Radni 16 głosami „za” przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 

się przyjęli protokół z XLVII sesji (nieobecny p. Stanisław Borkowski). 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji. 

 

Wyniki głosowania 
Radni 16 głosami „za:, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 

przyjęli protokół XLVIII sesji. (nieobecny p. Stanisław Borkowski) 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Janusz Dziarski , Artur Fojt , Michał Gołąb , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło, Anna 

Wróbel  

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Borkowski 

Radni 16 głosami „za” przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 

się przyjęli protokół z XLVIII sesji (nieobecny p. Stanisław Borkowski). 
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4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

Wobec braku uwag przystąpiono do następnego punktu. 

 5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIV/228/21 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 

2022 rok. 

Skarbnik p. Artur Michałuszek przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. (dział 

600, rozdział 60014) Zmiana planu dochodów i wydatków wynika z otrzymania 

dofinansowania w ramach Rządowego Programu Rozwoju Dróg na realizację zadania 

inwestycyjnego pn ”Rozbudowa drogi powiatowej nr 1353D Godzięcin – Granica Powiatu w 

wysokości 3.190.827,00 zł. Wkład własny Powiatu Wołowskiego w roku 2022 wyniesie 

1.636.414 zł. Pozostałe środki na realizację zadania przekaże Gmina Brzeg Dolny. 

(dział 754, rozdział 75411) Zgodnie z decyzją Ministra Finansów zwiększa się plan 

dochodów i plan wydatków o kwotę 49.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie wypłaty 

świadczeń motywacyjnych dla strażaków. 

(dział 801, rozdział 80195) Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 15.235,00 zł wynika  

z mniejszych niż pierwotnie planowano kosztów kursów zawodowych. 

(dział 80195)  Zmiana planu:  

- dochodów (zmniejszenie) w wysokości 6.501,00 zł wynika z korekty finansowej w  związku  

z realizacją umowy pn.: „Poprawa efektywności energetycznej budynków Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie” 

- wydatków (zwiększenie) o kwotę 8.734,00 zł wynika z przesunięcia planu wydatków z roku 

2021 na rok 2022 (wydatki niezrealizowane) oraz zwiększenia planu wydatków 

przeznaczonych na „Opracowanie dokumentacji technicznej oraz dokumentacji aplikacyjnej” 

Zwiększenie deficytu w wysokości 1.594.414,00 zł zostanie sfinansowane wolnymi środkami  

o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. 

P. Bartosz Granat zapytał, czy inwestycja „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1353D Godzięcin 

– Granica Powiatu” będzie realizowana w tym roku? Kiedy zostanie ogłoszone postępowanie 

przetargowe? Czy Powiat posiada wolne środki na wkład własny na inwestycje w ramach 

Polskiego Ładu ? 

p. Wicestarosta J. Iskra - inwestycja zostanie rozpoczęta w tym roku. Jeżeli nie będzie 

przeszkód, to również w tym roku zostanie zakończona. 

p. Skarbnik wskazał, iż pula wolnych środków jest wyczerpana. Wolne środki powinny być 

przeznaczone na wydatki bieżące.  

p. U. Wojtyło zapytała, czy zawarta w umowie kwota zabezpieczy realizację tejże inwestycji?  

p. Skarbnik – to montaż fin., który zamknie inwestycję. Rzeczywiste koszty będą znane po 

przetargach.  

p. Z. Posacki zapytał, czy w przypadku wyższych cen powiat odstąpi od realizacji? Czy inne 

rozwiązania przewiduje w tej sprawie? 
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p. Skarbnik stwierdził, iż pokłada nadzieje, w tym że Gmina Brzeg Dolny będzie otwarta na 

pomoc we współfinansowaniu. Odniósł się do wypowiedzi na posiedzeniu komisji budżetu w 

sprawie stanu budżetu Powiatu. 

p. Bartosz Granat zapytał, czy jest zagrożenie, iż nie będzie wolnych środków na wkład 

własny w ramach Polskiego Ładu? 

p. Skarbnik odparł, iż przepisy zabraniają finansowania wyd. bieżących. Wzrost kosztów 

obsługi kredytów powoduje wzrost wydatków bieżących. Są pewne warunki, które trzeba 

spełnić. Trudno przewidzieć co się wydarzy. 

p. M. Gołąb zwrócił się o doprecyzowanie, czy droga do granicy pow. trzebnickiego zostanie 

wykonana? Czy zostanie część nawierzchni? 

Wicestarosta J. Iskra odparł, że jeżeli zostaną środki po przeprowadzonych przetargach, to ten 

odcinek zostanie wykonany.   

p. M. Nejman dodał, iż w wykazie zadań inwestycyjny jest ul. Willmana z kwotą 10.000 zł na 

rok 2022? Czy to uzupełnienie z zeszłego roku? 

Wicestarosta J. Iskra odparł, iż kwota wynika ze zmian w projekcie. 

p. M. Gołąb zapytał, czy można brakujący fragment zgłosić do innego programu, by uzyskać 

dofinasowanie ? 

Wicestarosta J. Iskra odparł, iż decyzje zostaną podjęte po przetargach. 

p. B. Granat zapytał, czy jest szansa na współpracę z gminami w zakresie realizacji inwestycji 

drogowych? Czy pozostałe gminy mogą liczyć na montaże fin., skoro pula jest już 

wyczerpana? 

Wicestarosta p. J. Iskra – jeżeli wnioski Powiatu zostaną pozytywnie rozpatrzone, zwrócimy 

się do gmin o partycypację. Będziemy poszukiwać wsparcia finansowego. 

p. Z. Posacki zapytał, czy na ten odcinek jest potrzebny projekt? Jeżeli nie ma przebudowy, to 

projekt jest zbędny. 

Wicestarosta J. Iskra odparł, iż bez projektu można wykonać nawierzchnię na tym odcinku.  

p. Skarbnik dodał, iż przepisy są okrutne dla zwiększania wydatków bieżących. Możliwe jest 

sfinansowanie Polskiego Ładu przy ograniczeniu wydatków bieżących oraz przebudowy 

WPF. 

p. U. Wojtyło zwróciła się z zapytaniem do obsługi prawnej o potrzebę dokonania 

autopoprawki z uwagi na błąd w podstawie prawnej w uzasadnieniu do projektu uchwały.  

Obsługa prawna wyraziła stanowisko, iż nie ma potrzeby dokonania autopoprawki. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały.  
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Na posiedzenie przybył radny p. Stanisław Borkowski. 

Przewodniczący zarządził sprawdzenie kworum. Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy 17 

Radnych.  

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie 

zmiany uchwały nr XLIV/228/21 Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu 

Wołowskiego na 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (12) 

 Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , 

Józef Szumilas , Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

 Michał Gołąb , Bartosz Granat , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

 

Rada 12 głosami „za” przy braku głosów przeciwnych oraz 5 głosach wstrzymujących 

się podjęli uchwałę Rady w sprawie zmiany uchwały nr XLIV/228/21 Rady Powiatu 

Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2022 rok. 

 

 6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego. 

 

p. Skarbnik przedstawił projekt uchwały. Szczegóły zawarte w projekcie uchwały. 

p. Skarbnik nadmienił, iż w tym momencie należy podjąć decyzję o charakterze 

strategicznym dla powiatu. Odniósł się do rosnących wydatków bieżących. Powiat będzie 

miał problemy finansowe. Przewidywany wzrost wynagrodzeń nauczycieli, bez pokrycia w 

subwencji oświatowej. Do tych działań potrzebny jest konsensus w Radzie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska przedstawił 

pozytywną opinię do projektu uchwały.  

Wobec braku dalszych zgłoszeń przystąpiono do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego.  

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Jarosław Iskra , Stanisław Jastrzębski , 

Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Posacki , Zbigniew Skorupa , 

Józef Szumilas , Anna Wróbel  



6 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Michał Gołąb , Bartosz Granat , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

Radni 12 głosami „za”, przy braku głosów przeciwnych oraz 5 głosach wstrzymujących się 

podjęli uchwałę Rady w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wołowskiego.  

 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu 

między sesjami. 

p. Starosta poinformował o odbytym Zgromadzeniu Wspólników Powiatowego Centrum 

Medycznego w Wołowie sp. z o.o. (PCM) na którym została podjęta uchwała  

o dokapitalizowaniu PCM. Dodał, że spółka PCM funkcjonuje, zapewnia opiekę pacjentom  

z wszystkich gmin w powiecie. Remont w szpitalu w Brzegu Dolnym dobiega końca. Gmina 

Brzeg Dolny w kwocie 4,5 mln zł wsparła prace remontowe obiektu. Zabiegi chirurgiczne się 

odbywają. Zainteresowanie jest wśród mieszkańców Dolnego Śląska. Nadmienił, iż Prezes 

PCM pozyskuje sprzęt stanowiący wyposażenie szpitala oraz karetki do przewożenia 

pacjentów. Oddział wewnętrzny zostanie przeniesiony ze szpitala w Wołowie do szpitala  

w Brzegu Dolnym, co z ekonomicznego punktu widzenia jest zasadne. Poinformował  

o przypadku ASF na terenie m. Proszkowa. 

p. M. Gołąb przypomniał, iż w zeszłym roku była mowa o potrzebie podejmowania decyzji  

w celu poprawy budżetu Powiatu Wołowskiego. Nadto radna p. U. Wojtyło proponowała 

spotkanie w tej sprawie. Pani Skarbnik również uprzedzała o trudnej sytuacji finansowej. 

Obecny Skarbnik również nas o tym informuje. Jaki ma Pan Starosta pomysł na poprawę 

budżetu powiatu, tym samym uniknięcie w przyszłości programu naprawczego? 

p. Starosta odparł, iż p. Skarbnik wspominał, iż dokonuje analizy budżetu pod kątem naprawy 

finansów. Zarząd nie zamierza wyłączać się z działań. Sytuacja finansowa powiatu 

spowodowana również czynnikami zewnętrznymi. Przedstawił wydatki bieżące oraz dochody 

Powiatu Wołowskiego.  

p.  U. Wojtyło zapytała, czy projekt CKZiU w Wołowie jest zagrożony? Czy umowa została 

podpisana? 

p. Starosta odparł, iż trudno jest przewidzieć oferty wykonawców.  

p. U. Wojtyło zapytała, czy będzie wznowienie postępowania przetargowego dot. 

przebudowy ZOL-u w Wołowie? Może trzeba zwiększyć kwotę na zakres prac? Dodała, iż to 

już trzecie odrzucone postępowanie. 

p. Starosta - to problem kwoty, ale i firm zainteresowanych tego typu pracami.  

p. M. Nejman zapytał jakie działania podejmie Starosta oraz Zarząd, aby móc realizować 

zadania w przyszłości? 

p. Skarbnik nadmienił, iż stworzy dokument będący kanwą rozmów na posiedzeniach 

Zarządu. Informacje te zostaną przekazane Radzie. Poinformował o wynikach audytu 

Krajowej Administracji Skarbowej we Wrocławiu (KAS) za rok 2017.  
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p. Z. Posacki zapytał, czy zostały podjęte działania w celu przywrócenia połączenia 

autobusowego dla uczniów z Lubiąża do szkoły w Brzegu Dolnym? 

Wicestarosta J. Iskra odparł, że sprawa jest w toku. Powiat będzie potrzebował wsparcia fin. 

gmin w tej sprawie.  

p. Z. Posacki dodał, iż rozmowy należy poczynić z Gminą Brzeg Dolny. 

Wicestarosta J. Iskra dodał, iż rozmowy są w toku.  

p. U. Wojtyło zapytała jakie przedsięwzięcia w oświacie ma na myśli p. Starosta w kontekście 

oszczędności? Co w sprawie obsadzenia stanowiska kierownika ds. zamówień publicznych 

oraz kierownika ds. gospodarki nieruchomościami? 

p. Starosta - odnośnie oświaty analizy są prowadzone. Przedstawił obecną sytuacją dot. 

naborów kadry w Starostwie Powiatowym w Wołowie. 

p. U. Wojtyło zapytała o szkołę w Lubiążu i związaną z tym wizytę p. Starosty oraz p. 

kierownik u ministra edukacji i nauki?  

p. Starosta – wymiernych efektów rozmów dotychczas nie uzyskaliśmy.  

8. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący poinformował o stałych dyżurach we wtorki od godz. 14.00 – 15:30.  

Nadto o spotkaniu z właścicielką apteki „Manamedica” w Wołowie dotyczącym dyżurów 

aptek. Wg danych utarg z dyżurów nocnych jest niewielki. Aptekarze oczekują podjęcia 

działań w sprawie wprowadzenia naprzemiennych dyżurów aptek.  

P. A. Fojt - wg orzecznictwa sądowo-administracyjnego dot. harmonogramu prac aptek, 

działalność aptekarska ma charakter działalności leczniczej, bez względu na rolę społeczną 

musi liczyć się z tym, że pewne działania będą miały charakter deficytowy. Zadeklarował 

udostępnienie orzecznictwa radnym. Dodał, iż obecny harmonogram dyżurów aptek winien 

być utrzymany.   

Przewodniczący poinformował, że Przewodniczący Rady Miejskiej Wołowa przekazał pismo 

do p. Z. Posackiego od pogorzelców z Lubiąża.  

9. Interpelacje i zapytania radnych.  

P. M. Nejman zapytał o przygotowania wyłonienia wykonawcy remontów dróg 

wojewódzkich i powiatowych? 

Wicestarosta J. Iskra odparł, że służby powiatowe dokonały remontów cząstkowych dróg. W 

tym momencie przygotowywany jest przetarg na remont dróg powiatowych i wojewódzkich. 
 

Wobec braku dalszych zgłoszeń przystąpiono do dalszego punktu. 
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10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wobec braku głosów przystąpiono do następnego punktu. 

11. Wolne głosy, komunikaty. 

Przewodniczący przypomniał, że zbliża się termin złożenia oświadczeń majątkowych za 2021 

r.  

Wobec braku głosów, przystąpiono do następnego punktu. 

12. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XLIX Sesji Rady Powiatu Wołowskiego. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


